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3/2023 ACTA DELS CONSELL DE BARRIS 

 
Data: 07/09/2023 

Lloc: Sala reunions Ajuntament 

Hora 19.00 h 

 
ASSISTENTS 

Nom Cognoms Entitat/Departament Consell 

Emma Duran Ajuntament/Presidenta  

Ferran Cerdeira 
Ajuntament/President suplent - Regidor 
aigua i energia/Festes 

 

Iván Carreira 
Ajuntament/Regidor Medi ambient i 
sostenibilitat 

 

Montse Muñoz  Ajuntament/Coordinadora  

Lidia González Ajuntament/Secretària suplent  

Josep Sans  APP Finca Oasis Barris 

Griselda  Sanahuja AV Casc Antic Barris 

Silvia Vela AV Casc Antic Barris 

Núria Artola AV Les Planes Barris 

Francisco Jiménez AV Les Planes Barris 

Antonio López AV Ribes Blaves Barris 

Antonio Piris AV La Rambla-Eixample Barris 

Joan Parra AV La Rambla-Eixample Barris 

Joan Arévalo Comunitat Minera Olesana Barris 

Francisco Serrano Comunitat Minera Olesana Barris 

Albert  Policia Local Barris 

Rodri  Policia Local Barris 
 
OÏENTS i CONVIDADES 
 

Montse Vergara Assoc. familiars de persones amb 
Alzheimer i altres demències del Baix 
Llobregat 

Barris 

Anna 
Maria 

Valero Ajuntament/Regidora d’ensenyament i 
infància i atenció ciutadana  

 

 

Ordre del Dia 
  
1. Donar compte de l’acta anterior 

2. Presentació de l’entitat Assoc. de familiars de persones amb Alzheimer i altres 
demències del Baix Llobregat  

3. Ampliació dels hidrants, localització de punts clau. (Proposa: AV Ribes Blaves)  

4. Creació de Cooperatives de Consum Elèctric – Comunitats Energètiques. 
Plantejament i Estudi / Funció Soci- Econòmica de les Comunitats Energètiques 
(Proposa: Comunitat Minera)  

5. Calendari d'activitats previstes de cada AV pel proper exercici 2023/2024. 
(Proposa: AV Les Planes)  

6. Pressupost participatiu, estat de la qüestió  

7. Renovació o confirmació dels membres del Consell en altres òrgans municipals  

8. Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament  

9. Precs i Preguntes  
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Desenvolupament del Consell 

 
A les 19.00 hores, del dia 7 de setembre de 2023, comença el Consell de Barris a 

la Sala de reunions de la primera planta de l’Ajuntament d’Olesa de Montserrat. 

 

1. Donar compte de l’acta de la sessió anterior  
 

Es dona compte de l’acta de la sessió anterior. 

S’aprova per unanimitat l’acte de Consell de Consells. 

 

2. Presentació de l’entitat Assoc. de familiars de persones amb 

Alzheimer i altres demències del Baix Llobregat 

 

La Sra. Montse Vergara fa una introducció de la delegació que han obert a 

Olesa de Montserrat per conèixer l’Associació. Informa que el proper dia 21 

de setembre és el dia mundial de l’Alzheimer i es farà una presentació a la 

Biblioteca Santa Oliva coordinada amb el sagrat cor i coordinadors 

neurospicòlegs.  

 

També s’informa de la setmana de la gent gran que es faran tallers per a la 

estimulació i entrenament del cervell i algun taller monogràfic. Volen 

col·laborar amb altres entitats d’Olesa com poden ser l’AVO i Assoc. 

Ariadna.  

 

Reparteix tríptics de l’entitat i informa que es faran, properament, cartells i 

material informatiu. Estan treballant per poder tenir un telèfon genèric per 

estar disponibles per si alguna persona té alguna dependència o consulta, 

per poden adreçar-se amb ells. 

 

3. Ampliació del hidrants, localització de punts clau. (Proposa: AV Ribes 

Blaves) 

 

Es comenta el tema dels hidrants on s’ubiquen i el Sr. Antonio López de 

Ribes Blaves comenta que sobre l’incendi de la casa de Ribes Blaves es va 

poder apagar tot i que van estat tota la nit, si no hagués estat l’hidrant 

hagués sigut més difícil. També comenta que si haguessin més hidrants 

estaria millor de cara a poder cobrir els incendis perquè  a l’estació s’han 

trobat que no hi ha cap i en el cas que n’hi hagi un incendi ho tindrien 

complicat sense cap hidrant.  

 

El Sr. Albert de la Policia comenta que els bombers van als hidrants que ja 

coneixen perquè van més ràpid i que tenen la boca més gran així no tenen 

problemes a l’hora de utilitzar-los. La policia sempre els hi acompanya. 

 

El Sr. Joan Arévalo de la Comunitat Minera Olesana comenta que les 
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sortides d’aigua no estan prou preparades, a les Llumbreres sí que hi ha un 

punt adequat, que és mes al costat de l’estació del nord. Es van posar els 

hidrants on es va dir. El Sr. Iván Carreira comenta que a Ribes Blaves n’hi 

han 3 o 4 i a Oasis està soterrani. El Regidor comenta que s’han de posar 

els hidrants amb la boca correcte.  

 

El Sr. Joan Arévalo comenta que Ribes Blaves el que està homologat 

funciona molt bé. S’ha tingut molta sort aquest any amb els incendis, 

perquè s’han netejat les voreres i tot el perímetres, el regidor comenta que 

alguna parcel·la de Ribes Blaves també s’ha fet net i n’hi han parcel·les 

privades. 

 

El Sr. Antonio López de l’AV Ribes Blaves diu que a nivell global tot 

municipi aniria bé que tingués una brigada tot l’any treballant als boscos.  

 

La Sra. Emma Duran comenta que es recollirà la proposta i es tindrà en 

compte. 

 

4. Creació de Cooperatives de Consum Elèctric – Comunitats 

Energètiques. Plantejament i Estudi / Funció Soci-Econòmica de les 

Comunitats Energètiques (Proposa: Comunitat Minera Olesana) 

 

El Sr. Joan Arévalo informa que vol crear una cooperativa energètica i 

expliquen que ja hi estan treballant aquest tema. La comunitat va fer un pla 

estratègic. Estan fent el projecte per fer-ho al Mas de les Aigües i tenen una 

mica més de feina burocràtica però l’estan fent. Ara es vol treballar amb els 

barris, per tal que la gent pugui conèixer el projecte, per la qual cosa aniran 

a parlar amb les Associacions de Veïns i Veïnes. El projecte no suposa 

obtenir lucre, ja que la Comunitat Minera és una cooperativa i volen explicar 

tot això a les Associacions. 

 

Totes les petites aportacions seran bones per anar avançant amb aquest 

tema per ser més sostenibles. Volen fer una reunió amb les AV que estan 

interessades en aquest projecte. Fer un grup motor, comentar que n’hi han 

varis tipus d’ajuda i per tant aprofitar-ho.  

  

El Sr. Ferran vol agrair aquesta aportació i comenta que seria bo treballar 

tots plegats en aquesta afectació pel canvi climàtic. 

 

L’AV Les Planes fa referència a que s’estan instal·lant moltes plaques 

solars i es veuen obligats a vendre a una companyia l’energia que generen,  

volen saber quin avantatge té posar les plaques. 

 

El Sr. Ivan Carreira comenta que s’ha de pensar en clau de societats o 

comunitats i la economia en escala. Es poden fer aportacions; pregunta a la 

Minera quants dies de pulmó hi tenim a lo que responen que tenim dos 
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dies. Es pot ser productor o consumidor.  

Les comunitats son les bases, s’ha de compartir, estalviar i lluitar per 

aquest canvi climàtic. 

 

5. Pressupost participatiu, estat de la qüestió 

 

La Sra. Emma Duran dona una explicació de que són i com funciona els 

pressupostos participatius.  

 

La Sra. Montse Muñoz fa referencia que segons l’import del projecte, si es 

menor cost, es podrien fer més projectes. 

 

Informa la Sra. Emma Duran que ahir es va fer la primera reunió i el 20 de 

setembre s’obre el termini per presentar els projectes d inversió. S’intentarà 

informar moltíssim a les AV com a la ciutadania. Hi ha un mes per presentar 

projectes, és la segona fase, “és l’hora de votar”. Indica que és molt 

important votar.  

 

El Sr. Josep Sans de l’AV Oasis diu que més del 50% de la gent que està a 

Oasis no està censada a Olesa però participen amb impostos al municipi, ja 

que la majoria tenen una segona residència a la zona i per tant no poden 

votar perquè no estan empadronats.  

 

Li comenta la Sra. Emma Duran que és molt complicat ja que un dels 

requisits és que han d’estar empadronats. Mitjançant la plataforma Participa 

es comprova si s’està empadronat abans de poder votar. 

 

La Sra. Montse Muñoz diu que n’hi ha projectes molt generals però que 

tornarà a fer la consulta a la diputació. 

 

6. Renovació o confirmació dels membres del Consell en altres òrgans 

municipals 

 

La Sra. Montse Muñoz comenta que queda pendent de parlar dels 

representants a comissions, proposar idees que tenim al cap per les noves 

comissions.  

 

El Sr. Ferran Cerdeira informa sobre una creació de la comissió de Festa 

Major, Entitats que participen per escoltar. S’ha de fer també la comissió de 

reis perquè passin a ser més participatives. A les cavalcades participaven 

les AV molt altivament.  

 

La Sra. Silvia Vela de l’AV Casc Antic comenta com eren les carrosses i les 

temàtiques i que també passava amb el carnestoltes.  

 

El Sr. Ferran Cerdeira convida a les entitats a participar a aquestes 
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comissions. Es necessària aquesta comissió perquè es necessita gent.  

La Sra. Montse Muñoz informa que s’han endurit el tema de les cavalcades 

per la protecció i els acompanyants. 

 

El Sr. Ferran Cerdeira informa  que es farà aquesta comissió i poden 

participar totes les entitats. Informa que el dia 31 d’octubre es farà la festa 

de les animes per part de l’ajuntament i agrairia la col·laboració de les AV 

per on passi la festa, sortirà de la Pl. Església i arribarà i al llac on es farà 

un espectacle de foc.  

 

El Sr. Toni Piris comenta que volen fer el  túnel del terror en una part de 

l’Escorxador, la  Passió el farà els dies  27 28 i 31 i el 31 la festa de les 

ànimes. 

 

La Sra. Montse Muñoz li comenta al Sr. Piris que millor comentar això del 

túnel amb la Passió que també fan un. 

 

També comenta el Sr. Piris que el 21 d’octubre volen fer l’october fest que 

està relacionat amb el tema de la cervesa .  

 

Recorda el Sr. Ferran Cerdeira que no es pot fer publicitat d’alcohol, que 

s’ha de cuidar la imatge que es dona de cara al jovent.  

 

El Sr. Josep Sans comenta que ells fan les festes passades la data 

senyalada per no coincidir amb el poble i que el 14 faran l’october Fest  

 

La Sra. Griselda informa que  hi ha un problema al carrer església amb el 

pas dels vehicles grans. No es fa cas a les senyals.  

 

El Sr. Rodri de la policia diu que posar una pilona es complicat.  

 

La Sra. Griselda diu que igualment faran una instancia ja que els cotxes 

van a gran velocitat i  també està el problema amb els patinets que van 

sense casc ni normes. 

Els vehicles que passen normalment son proveïdors que no saben que no 

es pot passar no solen ser veïns del barri segur ni els repartidors habitual 

que ja ho saben.  

 

Un altre qüestió és que arrel del cartell del portal attack s’han donat compte 

que es fa al casc antic i no saben de que va, voldrien saber les activitats 

que es fan al barri per fer publicitat i per estar informats. 

 

Volen que es comuniqui a l’ entitat sobretot quan es una activitat nova. 

 

La Sra. Montse Muñoz informa que aquesta es la primera vegada que 

l’organitza la UCO. 
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La Sra. Griselda comenta que de cara l’any que ve es podria parlar amb el 

Dept. de Mediambient per poder muntar un mercat de segona mà 

conjuntament amb l’Ajuntament per un tema de sensibilització. Estaria bé 

coordinar-ho amb les AV de fer cada dos mesos en cada Associació. 

 

El Sr. Ivan Carrerira diu que estaria bé promocionar el tema d’ intercanvis i 

segona mà. El sentit de comunitat. El pla està definit i s’ha de buscar 

recursos com el de cedir el tema de la coberteria a les entitats per fer 

serveis. Comenta que a  la deixaderia han comprar un mòdul nou i informa 

que es canvia el contracte de la deixaderia. Volen canviar el tema dels 

voluminosos dins i fora del termini i crear un espai de segona mà a la 

deixaderia.   

 

El Sr. Ferran també comenta que es podria parlar amb promoció 

econòmica.  

 

El Sr. Antonio López comenta que tenen un problema molt gros amb els 

porcs senglars.  

 

El Sr. Ivan Carreira informa que es van posar trampes i el Sr. Ferran diu 

que no es poden fer batudes. 

 

  

7. Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament 

 

La Sra. Núria Artola de l’ AV Les Planes comenta les necessitats de la gent 

gran que està l’ AVO que necessita també ajuts.  

 

La Sra. Griselda de l’AV Casc Antic comenta que les AV siguin un element 

més, ja que estem més a prop dels veïns, els veïns veiem que es detecten 

la gent que va a les activitats que fem les associacions i la que no va. 

 

La Sra. Emma Duran pregunta si entre les AV tenen algun tipus de 

comunicació.  

 

La Sra. Griselda comenta que per a la Mostra d’Entitats es va crear en 

aquell moment un grup de whatsapp.  

 

La Sra. Montse Muñoz diu que n’hi han associacions que no tenen telèfon i  

la Sra. Emma Duran diu que és una oportunitat per estar coordinats.  

 

S’informa que, al grup de whatsapp, falta l’AV Poble Sec, AV Els Closos i el 

Collet de Sant Joan. És una bona idea ja que es podria fer servir per més 

coses. 

La Sra. Emma Duran diu que seria bo per fer més comunitat. 
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El Sr. Ferran Cerdeira comenta que les activitats no es solapin entre elles, 

que s’han de compartir i coordinar entre les entitats. 

 

Així mateix, comenta que totes les festes majors han sigut un èxit. 

 

El Sr. Toni Piris informa que la trucada d’un integrant del CROM per 

comunicar que volen fer activitat Cromkids i volen gestionar un diumenge al 

mati a fer aquesta activitat i que seria un cop al mes. Ells posen tota la 

publicitat i difusió per  xarxes socials. Comenten que l’Associació CROM 

s’ha posat en contacte amb la resta d’associacions.  

 

El Sr. Ivan Carreira comenta que estan molts bé aquest jocs i que 

recomana fer-ho. 

 

La Sra. Montse Muñoz li comenta al Sr. Piris que com que ells promouen 

amb una altre entitat llavors no s’hauria de fer conveni, ja que és una 

activitat conjunta i no caldria entrar instancia. 

 

La Sra. Griselda diu que el Crom ha demanat poder fer una activitat 

conjunta amb totes les entitats. 

 

El Sr. Piris informa que ha quedat per veure’s un dia a l’AV i proposar fer un 

dia l’activitat. 

 

El Sr. Ferran i La Sra. Emma comenten  que seria bo que es passi aquesta  

informació a l’ Ajuntament per tenir constància. 

 

La Sra. Montse diu que seria interessant de cara als veïns per acostar- se a 

les associacions, el convertir i fer una comunitat de les associacions de 

veïns. 

 

El Sr. Toni Piris comenta que vol fer una xerrada taller defensa femenina.  

 

El Sr. Ferran li contesta que estaria bé que miressin de posar-se en 

contacte amb el dept. de gènere per poder ajudar-les, i la Sra. Griselda 

afegeix que el dia 25 de novembre és el dia de la violència de gènere i que 

per aquestes dates estaria bé fer una activitat. 

 

Comenta la Sra. Montse Muñoz que  seria important anar lligats tots a una, i 

comunicar les activitats per posar-les  al “aquesta setmana a Olesa es fa”.  

 

Comenta el Sr. Ferran que si s’analitza, les AV aniria bé per coordinar-se 

entre elles i amb l’ ajuntament. Estar tots junts a una. 

 

La Sra. Emma Duran diu que es podria mirar alguna manera de pujar les 
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activitats conjuntament, les Associacions amb l’Ajuntament. 

La Sra. Montse Muñoz contesta que s’està mirant una eina interna, que no 

sigui pública per poder coordinar-ho tot. 

 

Diu la Sra. Emma Duran que li donaran una volta.  

 

La Sra. Griselda diu que l’Ajuntament sempre dona un cop de mà. I això es 

d’agrair.  

Es comenta que tot, administrativament, podria ser més fàcil.  

 

La Sra. Montse Muñoz respon que totes les entitats s’han posat al dia 

administrativament.  

 

La Sra. Emma Duran comenta que queda pendent de mirar. 

 

8. Precs i Preguntes 

 

No hi ha cap pregunta. 

 

Sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a les 21:06 hores del dia 7 de 

setembre de 2023. 

 

 

 

 

La presidenta del Consell,    La secretària 

Sra. Emma Duran     Sra. Lidia González 
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